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Geacht College, 

Op 6 mei hebben we als bestuur van Lingewaard Sport! een indringend gesprek gehad met ruim 
20 sportverenigingen in de gemeente over de voorgenomen bezuinigingen. De uitkomst hiervan 
willen wij graag op deze manier met u delen en daarbij stellen wij u ook drie vragen. 

De bezuiniging vanuit collectief perspectief 

Volgens onze informatie heeft u het voornemen om vanaf 2027 structureel jaarlijks een bedrag 
van 90.000 euro te bezuinigingen op subsidies aan organisaties in een aantal sectoren 
waaronder sport en bewegen. Het gaat hierbij om een percentage van ruim 10% van het huidig 
beschikbaar budget. Vanuit de sport hebben we begrip voor de financiële uitdagingen van de 
gemeente. Tegelijkertijd vinden we deze voorgenomen bezuiniging te fors en onwenselijk; ook 
omdat het kostenniveau naar verwachting verder zal stijgen in de komende jaren.  

Uit de berichtgeving over de voorjaarsnota begrijpen wij dat het Rijk alsnog forse budgetten ter 
beschikking gaat stellen aan gemeenten. Juist de bezuinigingen vanuit het Rijk waren een 
belangrijke reden voor de voorgenomen bezuinigingen van de gemeente. Nu dit toch mee lijkt te 
vallen, vragen wij ons af of de voorgenomen bezuiniging (in die omvang) nog wel nodig is. 
Vanzelfsprekend pleiten wij ervoor dat er niet wordt bezuinigd op sport. Sporten en bewegen in 
verenigingsverband draagt immers enorm bij aan sociale cohesie, is gezond en biedt 
participatie- en ontwikkelkansen voor allerlei, ook kwetsbare doelgroepen. Door te bezuinigen 
wordt sport minder toegankelijk. 

Onze vraag: in welke mate kunnen de voorgenomen bezuinigingen op sport en bewegen worden 
verminderd nu er extra middelen vanuit het Rijk naar gemeenten gaan? 

De bezuiniging vanuit perspectief van individuele sportverenigingen 

Los van de hoogte van de (mogelijke) bezuiniging zijn er veel vragen over de wijze van bezuinigen 
en de effecten daarvan voor individuele verenigingen. Daarbij spelen onderstaande aspecten 
mee: 

• Naast de bezuiniging van 90.000 euro zijn er andere relevante ontwikkelingen vanuit de 
gemeente voor de financiële huishouding van sportverenigingen. Het gaat hierbij onder meer 
om de huurharmonisatie van de buitensportvelden, de mogelijke vermindering van de 
huurcompensatie, de verhuizing of verandering van sportpark, de veranderende wijze van het 
ophalen van oud-papier, de invoering van leges voor evenementen en huurstijgingen voor 
sportruimte in dorpshuizen. Stapeling dreigt terwijl de contributies al flink verhoogd zijn bij 
een aantal verenigingen in de afgelopen jaren.  
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• De gemeente heeft het voornemen om de grondslag voor de subsidies aan sportverenigingen 

aan te passen. De sportverenigingen zijn hier al in een eerder sportcafé bij betrokken en 
hebben een positieve grondhouding. Er is echter nog geen duidelijkheid over de grondslagen 
die straks gehanteerd gaan worden. Hierdoor is het niet mogelijk om vanuit een individuele 
vereniging te beoordelen welke impact dit gaat hebben op de hoogte van de te ontvangen 
subsidie. 

Onze vraag: hoe gaan ongewenste effecten door stapeling van financiële tegenvallers vanuit 
gemeentelijk beleid zo veel als mogelijk voorkomen of verzacht worden? 

Nieuwe inrichting wijze van subsidiëring 

Los van de bezuinigingsopgave en de hoogte van de subsidie roepen de sportverenigingen de 
gemeente op om in co-creatie met de verenigingen te komen tot een nieuwe inrichting van de 
wijze van subsidiëring. Daarbij onderschrijven de verenigingen de volgende uitgangspunten: 

• Sport en bewegen is cruciaal voor een vitale samenleving. Dit heeft de corona-pandemie 
meer dan duidelijk gemaakt. Sport dient een maatschappelijk belang. De gemeente heeft 
een belangrijke stimulerende rol.  

• Een divers sport- en beweegaanbod moet dichtbij en financieel toegankelijk zijn voor alle 
inwoners. 

• Sportverenigingen voelen een onderlinge solidariteit. Sportverenigingen mogen niet 
omvallen. Maatwerk moet mogelijk zijn. 

• Initiatieven die een maatschappelijke impact hebben dienen te worden beloond. 
• Voor verenigingen in dezelfde sport moet er zo veel als mogelijk sprake zijn van een level 

playing field (o.a. huurtarieven, mate van verduurzaming enz.). 
• Het beschikbare budget voor subsidies moet jaarlijks worden geïndexeerd op basis van het 

inflatiepercentage.  
• De sportcoaches spelen een belangrijke ondersteunende rol. 

Onze vraag: onderschrijft u de analyse van de sportverenigingen, kunt u zich vinden in de 
uitgangspunten en bent u bereid om in nauw overleg met de verenigingen te komen tot een 
nieuwe inrichting van de grondslagen voor subsidies?  

Het bestuur van Lingewaard Sport! is vanzelfsprekend van harte bereid om deze brief mondeling 
toe te lichten. Ook zullen wij gebruik maken van de gelegenheid om in te spreken bij de 
gemeenteraad. Graag ontvangen wij uiterlijk 9 juni van het college een schriftelijke reactie op 
onze brief. 

Met vriendelijke groet, 

 

Erik Lenselink,  

Voorzitter Lingewaard Sport! 

0610923317 

 

CC: Raadsgriffie 




